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نماينده مردم گچس��اران طي نامه ش��ديداللحني به وزير نفت نسبت 
به كش��ته ش��دن پنج نفر از كاركنان پيمانكاري نفت اعتراض كرده و 
سخن از اس��تيضاح آورده اس��ت؛ نامه عجيبي كه دايره شگفتي را به 
موافقان شخصي بيژن نامدار زنگنه هم برده اس��ت و البته نبايد آن را 

جدي گرفت. 
اينكه تاجگردون به استيضاح وزيرنفت بپردازد و داعيه دار اين موضوع 
شود بسيار عجيب اس��ت چراكه او از پش��تيبانان اصلي و ويژه زنگنه 
در مجلس است و به گواه مش��اهدات عيني رفت و آمدهاي بسياري 
در وزارت نفت دارد. اينكه رئيس كميس��يون برنامه و بودجه مجلس 
چرا و به چه دليل بايد در وزارت نفت حضور فعالي داش��ته باش��د در 
مقابل فلس��فه حمايت هاي عجيب وي از زنگنه، چندان مهم نيست 
ولي سؤال اصلي اينجا مطرح مي ش��ود كه دليل اين نامه تاجگردون 
چيست به ويژه آنكه رفاقت غيرقابل قيمت گذاري اين دو، از هر چيزی 

مشهورتر است. 
زمس��تان 92، روزهاي پرحرارت انتخابات مجلس شوراي اسلامي و 
تبليغات تاجگردون در شهر خود يك حاشيه بزرگ داشت. در حالي 
كه طبق دستورالعمل وزير نفت، هيچ يك از مديران نفتي دولتي مجاز 
به انجام امور انتخاباتي نبودند، مديرعامل شركت بهره برداري نفت و 
گاز گچس��اران، خود را به كارناوال هاي انتخاباتي وي مي رساند و در 
كنار وي عكسي به يادگار مي انداخت و با وجود رسانه اي شدن آن در 

سمت خود باقي ماند. 
آن مدير نفتي به خوبي مي دانست بابت اين تخلف محرز خود پشتيبان 
بزرگي به نام تاجگردون داردكه ادامه مديريتش به او بستگي داشت، 
لذا بي توجه به دستورالعمل وزير نفت همان كاري را كرد كه تاجگردون 

به آن علاقه داشت. 
»كارت زدن« مديران نفتي استاني نزد تاجگردون به يك رويه تبديل 
شده است آن هم به واسطه روابط گرمش با زنگنه، مديرعامل سابق با 
وجود تخلفش ب��ر رأس كار باقي ماند و پ��س از انتخاب تاجگردون به 
عنوان نماينده اين شهر، آشنايان و اقوام وی را به كار گمارد كه اخبار و 

احكام آن در رسانه ها و شبكه هاي مجازي پخش شد. 
مدير نفتي م��ورد علاقه تاجگردون هي��چ گاه انتقاد آق��اي نماينده را 
مشاهده نكرد و در ماجراي كشته شدن يكي از كارگران شركت نفت 
در انفجار خط لوله گناوه بيش از پيش به قدرتش پي برد ولي ديگر آن 
مديرعامل رأس كار نيس��ت و مديري ديگر جاي او را گرفته است تا با 
كشته شدن پنج نفر از كاركنان نفت، تاجگردون وارد گود شود و پرچم 

استيضاح بلند كند.
نفوذ تاجگردون در نفت، ش��ركت نفت و گاز گچساران را به بخشي از 
پازل محلي او تبديل كرده است و به همين دليل انتقادات بسياري به 
وي وارد مي شود كه بهترين راه براي كاهش از فشار انتقادات، نامه تند 
به وزير نفت است ولي شايد مهم ترين بخش از تغيير بازي تاجگردون، 

تلاش براي نفوذ بيشتر در نفت است. 
تاجگردون به خوبي مي داند با انتشار اين نامه، وزير نفت از او دلجويي 
مي كند و اين همان جايي است كه مي توان امتيازات شيريني از وزير 
گرفت، چه در بعد ملي و چه در مقياس محلي وگرنه استيضاح زنگنه در 

چند ماه مانده به پايان دولت توسط وي بعيد است.
رابطه عميق اين دو، بدون ترديد كنار آمدن زنگنه با خواسته هاي 
تاجگردون را در پي خواهد داش��ت و مردم ش��ريف گچساران نيز 
كمي آرام مي ش��وند چراكه همواره به تاجگ��ردون مي تاختند كه 
دليل حمايت بي چون و چرا از سياست هاي وزارت نفت از سوي او 
چيست؟ كلمه استيضاح بارها از سوي مجلس قبل شنيده شد و با 
وجود س��نگين بودن كفه منتقدان دولت در مجلس نهم، هيچ گاه 
از استيضاح خبري نشد چه رسد به امروز كه استيضاح در مجلس 

دهم سخت تر شده است. 
اين گون��ه نامه نگاري ها و تهديدهاي ضمن��ي، خروجي جز اخذ 
امتيازات گوناگون ندارد. نه تاجگردون به دنبال استيضاح است 
و نه مس��ئله به وجود آمده به قدري بزرگ اس��ت كه بتوان براي 

طرحش امضايي جمع كرد.

وحيد  حاجي پور 

فاینانس کنن�دگان می گویند اگ�ر تحریم ها 
برگشت چه باید بش�ود و این جذب فاینانس 
را در پس�ابرجام مش�کل کرده است. معاون 
اول رئیس جمه�ور ضمن بیان ای�ن واقعیت 
گفت: نباید در جذب فاینانس بی گدار به آب 
زد. وی همچنین در پي مشخص شدن نشتي 
بزرگ ب�ازار ارز ای�ران، گفت: بان�ك مرکزي 
تا اسفندماه س�ال جاري فرصت ساماندهي 
صرافي ها را دارد تا مش�خص ش�ود آنها چه 
کاري انجام مي دهند و اف�راد ارز را براي چه 
مصرفي و از چه حسابي خریداري مي کنند ، 
این در حالي است که واردات به عنوان اولین 
مصرف ارزي کش�ور و قاچاق کالا ک�ه اخیراً 
رئیس صن�دوق ضمان�ت از ص�ادرات حجم 
آن را 22 میلی�ارد دانس�ت دومی�ن مصرف 
ارزي کش�ور فش�ار قابل ملاحظه اي به بازار 
ارز مي آورد که اگر فقط قاچاق کنترل ش�ود 
دلار شاید به زیر 3 هزار تومان هم نزول کند. 

         
به گزارش »جوان«، اسحاق جهانگيري معاون 
اول رئيس جمهور ديروز در مراسم اعطاي نشان 
امين الضرب، اظهار كرد: برخي در حال فشار به 
دولت در خصوص گرفتن تصميمي در واكنش 
به نوسانات نرخ ارز بودند تا تصميمي غيرصحيح 
گرفته ش��ود، ما تلاش كرديم وارد اين مسائل 
نش��ويم و مي توانيم نرخ ارز را دوب��اره به حالت 

قبل برگردانيم. 
   نقل و انتقال ارز باید به سیس�تم بانکي 

برگردد
فرمانده س��تاد اقتصاد مقاومتي ب��ا بيان اينكه 
اقتصاد كشور بعد از تحريم ها براي نقل و انتقال 
پول به سمت صرافي ها رفته كه ريسك آن بسيار 
بالاست، گفت: بايد فعاليتي انجام شود كه نقل 
و انتقالات پول دوباره به نظ��ام بانكي و از طريق 

گشايش ال سي برگردد. 

   خرید ای�ن هم�ه ارز از صراف�ي خیلي 
مشکوك است

معاون اول رئيس جمهور گفت: برخي به صرافي ها 
مراجعه مي كنند و به حدي ارز مي خرند كه انسان 
متحير مي ش��ود. نمي دانيم آنها با اي��ن همه ارز 
مي خواهند چه كار كنند آيا مي خواهند آنها را از 
كشور خارج كنند تا از كشورهاي همسايه كالاي 

قاچاق بياورند؟ 
وي افزود: بانك مركزي تا اسفند ماه فرصت دارد 
صرافي ها را س��اماندهي كند تا مشخص شود كه 
آنها چه كار انجام مي دهند. همچنين بايد مشخص 
ش��ود كس��ي كه ارز مي خرد مي خواهد با آن چه 

كاري انجام دهد. 
بايد حساب بانكي ش��خص خريدار ارز مشخص 
ش��ود. جهانگيري در ادامه صحبت هاي خود با 
بيان اينكه بايد مشخص شود كه در كجاي مسائل 
اقتصادي بايد دولت را نق��د و در كجا نقد نكنيم، 
گفت: نقد كردن شرايط اقتصادي دولت كار خوبي 
است و ما از اين كار ناراحت نمي شويم اما يك عده 
درباره آمار رشد اقتصادي بحث مي كنند كه بايد 

مشخص شود اين آمار وجود خارجي دارد يا نه. 
   نباید ش�اخص های اقتص�ادی دولت را 

نقد کرد
مع��اون اول رئيس جمه��ور اف��زود: اي��ن افراد 
)رس��انه ها( درباره ش��اخص ها و آمار اقتصادي 
دولت جلس��ه مي گذارند و اع��لام مي كنند اين 
ميزان رشدي كه دولت اعلام كرده حقيقي است 
يا خير و هزينه هاي زيادي ب��راي برگزاري اين 

جلسات صرف مي شود. 
وي افزود: درباره شاخص هاي اقتصادي نبايد نقد 
انجام شود زيرا اين شاخص ها بر اساس فرمول هاي 
اقتصادي انجام مي شود كه بنده نيز اطلاعي درباره 
نحوه محاسبه آن ندارم. جهانگيري گفت: برخلاف 
ش��اخص ها و آمارهاي اقتصادي، سياس��ت ها و 
برنامه هاي دولت را مي توان نقد كرد، به طور مثال 

بيايند بگويند كه دولت در نرخ ارز دستكاري نكند 
يا دولت به صادركنندگان مشوق صادرات ندهد. 
سياس��ت ها و برنامه هاي دولت قابل نقد است اما 
شاخص ها نبايد توسط رسانه ها نقد شود. معاون 
اول رئيس جمهور افزود: بر اساس اعلام مركز آمار 
روند رشد كماكان س��ير صعودي دارد كه برخي 
در اين ارتباط مي گويند س��هم نفت باعث رش��د 

اقتصادي بالا شده است. 
وي افزود: بعد از اجراي برج��ام كارهاي خوبي 
در بخش نفت انجام ش��ده و در م��دت كوتاهي 
توانس��ته ايم توليد را دو براب��ر كنيم. همچنين 
در بخش گاز ني��ز از 240 ميلي��ون متر مكعب 
برداش��ت به 560 ميليون متر مكع��ب تا پايان 
سال مي رسيم. جهانگيري گفت: آنها كه توليد 
و صادرات را كاهش داده يا متوقف كرده اند، فكر 
نمي كردند كه امروز بتوانيم تا اين اندازه صادرات 
داشته باش��يم. معاون اول رئيس جمهور اضافه 

كرد: در صورتي كه نفت از نرخ رش��د اقتصادي 
خارج شود در س��ال جاري نيز 4/3 درصد رشد 
خواهيم داشت. وي در ادامه صحبت هاي خود 
گفت: امروزه از 20 رش��ته فعاليت اقتصادي در 
10 تا 12 رشته رشد مثبت در شش ماهه سال 
جاري وجود داش��ته هر چند در پنج تا ش��ش 

فعاليت اين رشد منفي بوده است. 
   بعد از اجراي برج�ام در جذب فاینانس 

موفق نبوده ایم
مع��اون اول رئيس جمهور در بخ��ش ديگري از 
صحبت هاي خود با اش��اره به عدم موفقيت براي 
جذب فاينانس گفت: اكنون بعد از گذش��ت يك 
س��ال از اجراي برجام هنوز براي جذب فاينانس 
موفق نشده ايم اما دليل اين امر سختگيري هاي 

خود ماست. 
وي افزود: ما مي خواهيم فاينانس هاي بين المللي 
را بر اساس شرايط خاص خودمان جذب كنيم نه 
شرايطي كه فاينانس كنندگان به ما تحميل كنند، 
آنها مطرح مي كنند كه اگر تحريم ها برگشت چه 
بايد بشود. جهانگيري افزود: جذب فاينانس براي 
كشور اگر چه عقب افتاده اما بايد به شكل درستي 
در  آينده اجرا شود اما در اين خصوص بي گدار به 

آب نمي زنيم. 
وي همچنين با اشاره به آزاد ش��دن يوزانس براي 
فعالان صنعتي گفت: بخش توليد اكنون روي غلتك 
افتاده است و آنهايي كه اهل حركت باشند، حركت 
خود را آغاز كرده اند. مع��اون اول رئيس جمهور در 
پايان صحبت هاي خود با اشاره به لزوم تأمين مالي 
بنگاه هاي اقتصادي گفت: اميدواريم س��ال آينده 
مسائل س��رمايه  مورد نياز بنگاه ها حل شده و رشد 
خوبي داشته باشند. همچنين جواناني كه در انتظار 

كارآفرينان هستند، سر كار بروند.
   دیپلماسي وظیفه دولت است نه بخش 

خصوصي
معاون اول رئيس جمهور با بي��ان اينكه دولت 
يازدهم بازرگانان را مش��اوري مفيد براي خود 
مي داند، اظهار كرد: افرادي كه دهها و هزاران نفر 
كارگر را به كار گرفته و براي جوانان كارآفريني 
ايجاد مي كنند، اهميت بالايي براي دولت دارند. 
دولت بايد ب��ا دنيا تعامل برقرار كن��د زيرا هيچ 
بخش خصوصي نمي تواند بگويد كه به تنهايي 
توانسته مسائل ايران با دنيا را در ديپلماسي حل 
كند و اين امر وظيفه دولت به حس��اب مي آيد. 
جهانگي��ري تأكيد ك��رد: فكر مي كن��م برجام 
تا حدود زيادي توانس��ته اس��ت اين شرايط را 
براي فعالان بخش اقتصادي كشور ايجاد كند، 
هر چند هنوز موانع زي��ادي پيش روي فعالان 

اقتصادي وجود دارد. 
معاون اول رئيس جمهور افزود: در اين راه برخي 
تلاش مي كنند كه كار ب��زرگ دولت را كوچك 
جلوه دهند. بايد ثبات اقتصادي در كشور حاكم 
و ش��اخص هاي اقتصادي ب��راي فع��الان قابل 

پيش بيني باشد. 
تورم و نوسانات نرخ ارز در برخي مواقع به حدي 
بود كه شرايط اقتصادي براي فعالان اين بخش 
قابل پيش بيني نبود اما اكنون فعالان اقتصادي 
مي توانند تا حدودي شرايط را پيش بيني كنند. 
وي تأكيد كرد: كارهاي انجام شده در حد توان 
دولت بوده است و در بخش هاي اقتصاد كلان و 
بخش هاي خارجي، فرهنگي و اقتصادي اكنون 

به آرامش رسيده است.

تولی�دي  تعاوني ه�اي  اتحادی�ه  رئی�س 
کش�ورگفت: در ص�ورت ادام�ه رک�ود، اکثر 
بنگاه هاي تولیدي تا سه ماه دیگر ورشکست 
مي ش�وند، واردات بي روی�ه و قاچ�اق بخش 
تولید کش�ور را نابود کرده اس�ت و مشخص 
نیست چه کساني پشت پرده قاچاق هستند، 
این در حالي اس�ت ک�ه رهبر معظ�م انقلاب 
چندماه پی�ش قاچ�اق را همانن�د خنجر به 
پشت نظام دانس�تند اما همچنان ادامه دارد. 
رئيس اتحادي��ه تعاوني هاي توليدي كش��ور با 
اعلام اينكه اشتغالزايي توليد در يك سال اخير 
صفر بوده گف��ت: وام توليد را به ش��ركت هاي 
خودشان دادند، اگر راست مي گويند كه به توليد 
وام دادند، چرا ليس��ت و آدرس وام گيرندگان را 

اعلام نمي كنند؟
عليرضا مرادي در گفت وگو با تس��نيم، با تأكيد 
بر اينكه بخش توليد كشور چند سالي است كه 
به طور كامل به س��مت تعطيلي مي رود، گفت: 
دولت قوانين را كامل اج��را نمي كند. اگر دولت 
دس��ت از س��ر توليد كنندگان بردارد و قانون را 
اجرا كند در بسياري موارد براي توليدكنندگان 
كارگشاست. وي افزود: مشكلات فعلي بنگاه هاي 
توليدي از عدم ثبات و اعمال سياس��ت هايي كه 
منجربه تعميق ركود مي ش��ود، نشأت مي گيرد 
و اين موضوع منجر به كاهش ظرفيت توليدي 
بنگاه ها به كمتر از 25 درص��د و تعديل نيروي 

كار شده است. 
مرادي بيان كرد: در صورت ادام��ه ركود، اكثر 
بنگاه هاي توليدي تا س��ه ماه ديگر ورشكس��ت 

مي شوند، واردات بي رويه و قاچاق بخش توليد 
كشور را نابود كرده است و مشخص نيست چه 

كساني پشت پرده قاچاق هستند. 
رئيس اتحاديه تعاوني هاي توليدي كشور گفت: 
اگر دولت به دنبال تعطيل��ي كارخانجات بود تا 
مشكلات معيشتي را افزايش دهد، موفق شده و 
از دولت تشكر مي كنيم كه بخش واقعي اقتصاد 
را رها كرده است! مش��كلات فعلي صنايع نبود 
سرمايه در گردش و مش��كلات و موانع كسب و 
كار است.  وي در واكنش به تك رقمي شدن تورم 
گفت: تورم تك رقمي دروغ محض اس��ت. مگر 
مي شود نرخ تسهيلات 18 درصد و تورم جامعه 

تك رقمي باشد، اين محال است. معتقدم نه تنها 
تورم تك رقمي نش��ده بلكه با توجه به شرايط 

فعلي افزايش هم داشته است. 
كشور ما ظرف 12 سال گذشته بدترين تحريم ها 
را تحمل كرده و اتفاقي نيز رخ نداده است، اما در 
يك سال اخير همه چيز خراب شد و توليد كننده 
هم اكن��ون بدون هيچ ثب��ات و امنيتي در حال 
ادامه كار اس��ت. مرادي اف��زود: دولت علاوه بر 
بي توجهي به بخش اش��تغال، تعاون را هم رها 
كرده است حتي در برنامه ششم توجهي به اين 
اصل مهم اقتصادي ديده مي شود كه اين اقدام 

مخالف با قانون اساسي است. 

  اشتغال ایجاد شده از یك سال گذشته 
صفر است

رئيس اتحاديه تعاوني هاي توليد ادامه داد: در يك 
س��ال اخير هيچ بنگاه توليدي نيرو جذب نكرده 
بلكه نيروهاي موجود خ��ود را هم به خاطر ركود 
از دست داده اس��ت. ظرفيت بخش هاي توليدي 
طي يك سال گذشته از 40 درصد به 25 درصد 
كاهش يافت.  وي با بيان اينكه دولت در راستاي 
بسته حمايتي از توليد تنها به دو بنگاه مونتاژكار 
در ايران كه ش��امل دو خودروساز معروف ايراني 
هس��تند توجه كرد، گفت: اگر تسهيلاتي هم به 
بخش توليدي داده ش��ده قطعاً به ش��ركت هاي 
خودشان و بنگاه هايي كه خودشان هيئت مديره 
و مدير هس��تند، داده اند. مرادي بي��ان كرد: در 
سال هاي گذشته بنگاه هاي توليدي هيچ رشدي 
به لحاظ ظرفيت توليدي و حجم و ارزش معاملات 
نداش��تند ، از نحوه برگزاري مجامع تعاوني هاي 
توليدي كاملًا مشخص اس��ت كه وضعيت شان 
نسبت به گذشته چگونه است. وي درباره اينكه آيا 
تعاوني هاي توليدي از تسهيلات 16هزار ميليارد 
توماني بهره مند شده اند يا خير؟ گفت: سخنگوي 
دولت آمار مختلفي مبني بر پرداخت تسهيلات 
به واحدهاي توليدي مي دهد. دولت ليست تمام 

دريافت كنندگان را اعلام كند.
 اگر دولت تس��هيلاتي ارائه كرده آدرس و محل 
آنها را طي ليستي اعلام كنند تا در منظر همگان 
آشكار كند، ما هيچ گونه تسهيلاتي كه به عنوان 
سرمايه در گردش تعاوني هاي توليدي باشد را 

دريافت نكرده ايم.

رئیس اتحادیه تعاوني هاي تولیدي کشور مدعی شد

ركود، واردات و قاچاق تا 3 ماه ديگر فاتحه توليد ايران را مي خواند! 
وام تولید را به شرکت هاي خودشان مي دهند

  گزارش  2

بانك مرکزي تا اسفندماه 
فرص�ت  ج�اري  س�ال 
س�اماندهي صرافي ه�ا را 
دارد تا مشخص شود افراد 
ارز را براي چ�ه مصرفي و 
از چه حس�ابي خریداري 
مي کنن�د ، ای�ن در حالي 
اس�ت که قاچ�اق کالا که 
اخی�راً رئی�س صن�دوق 
ضمانت از ص�ادرات حجم 
آن را 22 میلیارد دانس�ت  
فش�ار قابل ملاحظه اي به 
ب�ازار ارز م�ي آورد که اگر 
فقط قاچاق کنترل ش�ود 
دلار ش�اید به زی�ر 3هزار 
توم�ان ه�م ن�زول کن�د

جهانگيري: در فاینانس پسابرجام موفق نبودیم
مهلت دوماهه به بانك مرکزي براي ساماندهي صرافي ها

رئیس اتاق اصناف ایران در جمع کسبه 
حادثه دیده ساختمان پلاسکو: 

 4 مكان براي استقرار كسبه پلاسكو 
تعيين شده است  

رئیس ات�اق اصناف ای�ران با تأکید ب�ر اینکه س�اماندهي صنوف 
آسیب دیده ساختمان پلاسکو و بازگش�ت به کار آنان در اولویت 
کاري اتاق اصناف ایران اس�ت، گفت: چهار نقط�ه براي راه اندازي 
کسب وکار واحدهاي صنفي پلاسکو در نظر گرفته شده و به زودي 
درباره چگونگي ساخت س�اختمان پلاس�کو، نشست مشترکي 
با بنیاد مس�تضعفان برگ�زار و درباره آن تصمیم گیري مي ش�ود. 
آنچه در حادثه آتش سوزي ساختمان پلاس��كو بيش از هر چيز حائز 
اهميت اس��ت، بيمه نبودن تعداد زيادي از كارگران به ويژه كارگران 
واحد هاي توليدي اس��ت كه آمار دقيقي از تعداد آنها در دست نيست 
و از همه مهم تر اعلام شماره حساب از س��وي اتاق اصناف است، براي 

جمع آوري كمك هاي مردمي و حمايت آسيب ديدگان... 
اكنون اين سؤال مطرح است، مگر دولت رديف بودجه اي براي مقابله 
با حوادث غيرمترقبه ندارد كه اتاق اصناف به دنبال كمك هاي مردمي 
است؟ و براساس كدام آمار مي شود اين كمك هاي مردمي را به كارگراني 

كه بيمه نيستند، رساند؟
همچنين طي دو روز گذشته موجي از وعده و وعيد هاي مسئولان از وزير 
كار گرفته تا رئيس كل بانك مركزي در خصوص حمايت از كارگران و 
كسبه منتشر شده كه تا زمان اجراي آن و رسيدن تسهيلات بانكي به 
دست توليدكنندگان و كسبه زمان زيادي باقي است، به طوري كه هر 
چه از زمان وقوع حادثه مي گذرد، ابعاد جديدي از ضعف دستگاه هاي 
نظارتي به ويژه وزارت رفاه در پيگيري بيمه كارگران و پلمب واحد هاي 
غيرايمن و غيراس��تاندارد و از همه مهم تر نقش مالك پلاس��كو، بنياد 
مستضعفان آشكار مي شود كه بايد در زمان مناسب از سوي دستگاه هاي 
مربوطه پيگيري شود اما نكته قابل تأمل حضور رئيس جمهور و وزراي 
دولت است كه پا به ميدان گذاش��تند و حتي در حد وعده و وعيد نيز 
به دنبال ايجاد دلگرمي آسيب ديدگان حادثه هستند. روز گذشته نيز 
رئيس اتاق اصناف در جلسه اي با حضور كس��به آسيب ديده پلاسكو 
در مجتمع فاطمه زهرا عش��رت آباد از اقدامات اتاق اصناف در راستاي 
حمايت از كسبه س��خن گفت و افزود: در تمام مش��كلات و حوادث و 
بلاياي طبيعي، كاروان امداد بازاريان كشور پيشرو بوده اند و كمك هاي 
بسياري از طرف همين شما كسبه س��اختمان پلاسكو راهي مناطق 

جنگ زده و آسيب ديده از بلاياي طبيعي شد. 
علي فاضلي اظهار كرد: كميته پيگيري حادثه در همان س��اعات اول 
تشكيل شد و اقدامات خوبي انجام شده و به زودي امكان ورود شما به 
كسب و كار مهيا مي شود، تدابير خوبي طراحي شده و از اين مشكل به 

خوبي و با همكاري شما عبور خواهيم كرد. 
رئيس اتاق اصناف ايران گفت: با هيئت امناي ش��ما چندين جلس��ه 
داشته ايم و كميته رسيدگي به حادثه كه در اتاق اصناف مستقر است، 
هم ارتباط تنگاتنگي با آنها دارد و فرم ه��اي اطلاعات را پر كنيد تا در 

اجراي كمك رساني و ساماندهي تسريع شود. 
رئيس اتاق اصناف ايران كه در جمع كس��به حادثه ديده س��اختمان 
پلاسكو سخن مي گفت، افزود: ساماندهي صنوف آسيب ديده ساختمان 
پلاسكو و بازگشت به كار آنان در اولويت كاري اتاق اصناف ايران است. 
فاضلي با بيان اينكه چهار نقطه براي راه اندازي كسب وكار واحدهاي 
صنفي پلاسكو در نظر گرفته ايم، افزود: ساماندهي اين صنوف در مكاني 
مناس��ب در اولويت كاري اتاق اصناف ايران اس��ت ت��ا بتوانيم هر چه 
سريع تر اين 560 واحد را ساماندهي كرده و 2 هزار كارگر اين مجموعه 

را در آستانه شب عيد به چرخه كار برگردانيم. 
وي با بيان اينكه براي سخنراني اينجا نيامده ام، اظهار كرد: سه شبانه روز 
است كه در محل حاضر و به دنبال مطالبات شما بوده ام و با جان و دل  
پذيراي شما عزيزان هستم و اگر اينجا جمع شده ايم براي آسيب شناسي 

مسئله و همياري با شماست. 
فاضلي تصريح كرد: در حال حاضر به دنبال مقصر حادثه نيستيم و ابتدا 
مي خواهيم مس��ئله را درمان كنيم تا اين درد التيام پيدا كند و بعد به 
دنبال مقصر هم خواهيم رفت و به اندازه كافي در اين زمينه مستندات 

لازم وجود دارد. 
رئيس اتاق اصناف ايران خاطرنش��ان كرد: در جريان اين حادثه كسي 
نمي تواند بنگاهاي صنفي را مقصر قلمداد كند و كساني كه حرف هايي 

را بر اين منوال مي زنند، دلشان به حال كسبه و مردم نمي سوزد. 
وي افزود: آنچه در حال حاضر اهميت دارد اين است كه بيش از 500 
واحد صنفي آسيب ديده اند و از گذش��ته تا به امروز هر گاه يك واحد 
صنفي آسيب مي ديد همه به كمك او مي رفتند و در اين راستا هم قطعاً 

ارج و شأن اصناف حفظ خواهد شد. 
    وارد دعواهایي که به اصناف ربطي ندارد، نشویم 

وي تصريح كرد: در اين شرايط بايد مراقب باشيم تا وارد دعواهايي كه 
به اصناف ربطي ندارد، نشويم و بايد خدا را شاكر باشيد كه هنوز سلامت 

هستيد و مي توانيد به كسب و كار بپردازيد. 
رئيس اتاق اصناف ايران با تأكيد بر اينكه براي به نتيجه رس��يدن نياز 
به زمان داريم، افزود: با دس��تور هيئت دولت ب��راي كمك به صنوف 
آسيب ديده تسهيلاتي در نظر گرفته خواهد ش��د و اتاق اصناف ايران 
به دنبال بخشودگي مالياتي سال 95 براي اين عزيزان خواهد بود و از 
صنوف آس��يب ديده تقاضا دارم  تمامي موارد اعلام ش��ده را از اتحاديه 
مربوطه پيگيري كند. فاضلي با تأكيد بر اينكه يكس��ري دس��ت هاي 
پنهان در فضاي مجازي به دنبال ايجاد اختلاف و تشنج هستند، تصريح 
كرد: كسبه ما بايد آگاه باش��ند و توجهي به اين موارد نداشته باشند و 

موضوعات را از اتحاديه مربوطه پيگيري كنند. 
رئيس اتاق اصناف ايران با تأكي��د براينكه پيگير بيمه، ماليات و بدهي 
بانكي كسبه پلاسكو هستيم، اظهار كرد: همه مسئولان پاي كار هستند 
و در خصوص مالكيت س��رقفلي كس��اني كه مالك مغازه بودند كسي 

نمي تواند حق مالكيت را از اين افراد بگيرد. 
در ادامه جلسه يكي از نمايندگان كسبه پلاسكو گفت: هر زمان دارايي 
و شهرداري عوارض خواستند به موقع پرداخت كرديم، هر زمان مالك 
ساختمان حق عضويت خواست پرداخت ش��د، حال انتظار داريم در 
زماني كه سرمايه كسبه و تمامي دارايي شان در اين حادثه از بين رفته 

است، همه اين ارگان ها حمايت كنند. 
------------------------------------------------------

نارنگي های قاچاق از پاكستان رسيد  
رئی�س اتحادی�ه می�وه و س�بزي ته�ران ب�ا اش�اره ب�ه ورود 
نارنگ�ي قاچ�اق پاکس�تان ب�ه ب�ازار کش�ور گف�ت: هر کس�ي 
ک�ه آن س�وي م�رز و داخ�ل گم�رك ی�ك آش�نا داش�ته 
باش�د، مي توان�د اق�دام ب�ه قاچ�اق ای�ن میوه ب�ه کش�ور کند. 
به گزارش تس��نيم، حس��ين مهاجران در مصاحبه با راديو گفت و گو 
با بيان اينكه نارنگي پاكستان چند روزي اس��ت وارد بازار شده است، 
گفت: نمي دانيم از كجا آمده است. اين ميوه كه كيلويي 7 هزار تومان 
اس��ت، خارج از ميدان عرضه مي ش��ود زيرا نظارت زيادي در ميادين 

وجود دارد. 
وي افزود: نارنگي پاكستاني در سردخانه هاي باغات حاشيه اي تهران 
دپو مي شود و بعد از اينكه خريدار و فروشنده يكديگر را پيدا مي كنند، 
در مغازه تحويل مغازه دار مي شود. رئيس اتحاديه ميوه و سبزي تهران 
در پاسخ به اين سؤال كه چه گروهي نس��بت به واردات قاچاق نارنگي 
پاكستاني اقدام كرده است، اظهار داش��ت: همكاران ما اساساً امكانات 
چنين كاري را ندارند. وارد كننده اصلي نيز هيچ وقت اعتبار خودش را 
به خطر نمي اندازد. هر كسي كه آن سوي مرز و داخل گمرك يك آشنا 

داشته باشد، مي تواند اين كار را انجام دهد.

احمد توکلي خطاب به دولت: 
 اخذ ماليات از صندوق توسعه ملي

تخلف است  

احم�د توکل�ي نماینده س�ابق مجل�س با بی�ان اینک�ه صندوق 
توس�عه مل�ي درآم�دي نداش�ته و مناب�ع آن امان�ت اس�ت و 
بای�د ص�رف توس�عه کش�ور ش�ود، گف�ت: دول�ت در اصلاحیه 
قان�ون بودجه س�ال ۹۵ مي خواه�د مالی�ات ۱۰ ه�زار میلیاردي 
از صن�دوق توس�عه مل�ي دریاف�ت کن�د ک�ه تخل�ف اس�ت. 
احمد توكلي در گفت وگو با تسنيم، با اشاره به اينكه دولت يازدهم 
در برخي مواقع براي تأمي��ن بودجه خود از راه هايي كه قبلًا مورد 
انتقاد بود اس��تفاده مي كند، اظهار داشت: دولت مي خواهد منابع 
ارزي صندوق توس��عه ملي را به ريال ارزيابي و با اين اس��تناد كه 
نرخ ارز افزايش يافته و منابع صندوق زياد ش��ده اس��ت اقدام به 
اخذ ماليات 10 هزار ميلي��اردي از اين بخش كند كه اين موضوع 

خلاف قانون است. 
وي با بيان اينكه صندوق توس��عه ملي درآمدي نداش��ته و منابع آن 
امانت است و بايد صرف توسعه كش��ور شود، افزود: دولت مدعي است 
كه نرخ دلار افزايش يافت��ه و صندوق بايد ب��ه ازاي اضافه درآمد خود 
ماليات پرداخت كند، حتي جريمه 4 ه��زار و 800 ميلياردي را هم از 
سال هاي 91 تا امروز محاسبه كرده كه صندوق بايد آنها را هم به دولت 

پرداخت كند. 
توكلي تصريح كرد: نمايندگان مجلس نهم در اصلاحيه بودجه امكان 
اجراي اين موض��وع را از دولت دهم گرفتند اما دولت يازدهم س��ه بار 
اين موضوع را به مجلس آورد كه نمايندگان س��ابق مانع اجرا ش��دند 
ولي متأس��فانه در اصلاحيه قانون بودجه س��ال 95 تصويب شده كه 
اضافه قيمت ريالي ارز هاي صندوق توس��عه ملي بايد در قالب ماليات 
به دولت پرداخت شود، اين در حالي اس��ت كه ماليات براساس قانون 
از توليد گرفته مي شود و منابع صندوق توسعه نبايد مشمول پرداخت 

ماليات شود. 
وي تأكيد كرد: اين اقدام دولت نشان مي دهد كه صندوق توسعه 
ملي بايد 4/5 ميلي��ادر دلار از ارزهاي خ��ود را در بازار تبديل به 
ريال ك��رده و تقديم دولت كند كه اين امر غي��ر قانوني و مخالف 
قانون اصل 44، سياس��ت كلي رهبري و توسعه سرمايه گذاري و 

اشتغال است.

    گزارش  یک


